

全 国 百 强 社 科 期 刊
 第三届国家期刊奖百种重点期刊
 全 国 高 校 社 科 名 刊
 中文社会科学引文索引(CSSCI)来源期刊
 全 国 中 文 核 心 期 刊
 中国人文社会科学研究核心期刊
 理论经济栏目入选教育部名栏
 RCCSE 中国权威学术期刊
 中国工业经济学会会刊

Q K 2 0 2 0 7 5 4

ISSN1005-0892
 CN36-1030/F

ISSN1005-0892
 CN36-1030/F



CONTEMPORARY FINANCE & ECONOMICS

- 2019年中国工业经济运行分析及2020年展望
- 经济税收观及其拓展与中国特色税收宣传月
- 金融业增加值占GDP比重上升背后的事
- 经济政策不确定性与企业出口产品质量
- 非公党建能够促进民营企业参与光彩事业吗



20205

学术顾问

(按汉语拼音排序)

邓子基 洪银兴 李京文
廖进球 刘志彪 吕政
史忠良 苏东水 王乔
王积业 伍世安 夏振坤
张薰华 赵曙明 周三多

编委会主任

卢福财

编委会成员

(按汉语拼音排序)

巴曙松 陈富良 邓大松
郭熙保 何德旭 胡大立
胡援成 贾康 蒋金法
蒋光明 金祥荣 李海舰
李金昌 李坤望 李雪松
卢福财 陆铭 陆正飞
马骏 马海涛 秦荣生
芮明杰 史代敏 陶长琪
万常选 王秋石 魏琳
吴俊培 吴晓球 许统生
杨瑞龙 张蕊 张群群
张亚斌 郑振龙 钟春平
朱平芳

主编

蒋金法

副主编

蒋光明

史言信

李有

本刊载文均属作者个人见解
不应理解为代表杂志社的观点

目 录

理论经济

- 2019年中国工业经济运行分析及2020年展望 张航燕 史丹 3
新中国70年宏观调控政策的回顾及展望 杨飞虎 杨洋 13

公共经济与管理**·当代特稿·**

- 经济税收观及其拓展与中国特色税收宣传月 邓力平 26
预算透明度提升对地方财政支出绩效的影响研究
——来自合成控制法的新证据 刘蓉 熊阳 姜先登 35

现代金融

- 金融业增加值占GDP比重上升背后的事实
——基于投入产出表的结构性视角 冯明 闫冰倩 48
金融业开放对中国商业银行利润及风险的影响 程小庆 葛璐澜 金洪飞 62

企业管理

- 谦逊领导对员工助人行为的影响机制研究 罗文豪 陈佳颖 76
企业创新生态系统下双元创新对价值共创的影响研究 赵岩 87

产业与贸易

- 经济政策不确定性与企业出口产品质量
——基于中国工业企业微观数据的经验分析 谢申祥 冯玉静 100
全球价值链嵌入促进了产业结构合理化吗
——基于中国70个大中城市的研究 李宏 郑婧 曹清峰 112

现代会计

- 非公党建能够促进民营企业参与光彩事业吗
——基于第十一次全国私营企业调查的微观数据 原东良 周建 123
税收政策不确定性与企业债务融资决策 莉毓文 魏135

书 评

- 文学与经济的跨学科整体研究
——评《中国现代文学经济生态》 龙娟 148

Contemporary Finance & Economics

Number 5 (Serial No.426), May, 2020

CONTENTS

•Theoretical Economics•

- An Analysis of China's Industrial Economy Operation in 2019 and Its Outlook in 2020
..... By ZHANG Hang-yan, SHI Dan 3

- Retrospect and Prospect of the Macro-Control Policies in the 70 Years of New China
..... By YANG Fei-hu, YANG Yang 13

•Public Economics & Administration•

•Special Features•

- The Viewpoint of Economy and Taxation and Its Expansion: Tax Awareness Month with Chinese Characteristics By DENG Li-ping 26
- A Study on the Influence of Improving Budget Transparency on Local Fiscal Expenditure Performance: New Evidence from the Synthetic Control Method
..... By LIU Rong, XIONG Yang, JIANG Xian-deng 35

•Modern Finance•

- The Facts behind the Increase of Financial Industry's Share in GDP: From the Perspective of the Structural Decomposition of the Input-Output Table By FENG Ming, YAN Bing-qian 48
- The Impact of Financial Industry Openness on Chinese Commercial Banks' Profits and Risks
..... By CHENG Xiao-qing, GE Lu-lan, JIN Hong-fei 62

•Business Administration•

- A Study of the Impact of Humble Leadership on Employees' Helping Behavior
..... By LUO Wen-hao, CHEN Jia-ying 76
- A Study of the Influence of Dual Innovation on Value Co-Creation under Enterprise Innovation Ecosystem By ZHAO Yan 87

•Industry & Trade•

- Economic Policy Uncertainty and Firms Export Products Quality: An Empirical Analysis Based on the Micro-Data of Chinese Industrial Firms By XIE Shen-xiang, FENG Yu-jing 100
- Has Embedded Global Value Chain Promoted the Industrial Structure Rationalization? A Study Based on 70 Large and Medium-Sized Cities of China
..... By LI Hong, ZHENG Jing, CAO Qing-feng 112

•Modern Accounting•

- Can Setting up the Party Organizations in Private Enterprises Promote Their Participation in the Guangcai Program? Based on the Micro-Data of the 11th National Private Enterprises Survey
..... By YUAN Dong-liang, ZHOU Jian 123
- Tax Policy Uncertainty and Corporate Debt Financing Decision-Making
..... By JIN Yu, WEN Wen 135

•Book Review•

- An Interdisciplinary Study on Literature and Economy: Comment on Chinese Modern Literature- Economic Ecology By LONG Juan 148

英文译校：季大方 本期执行编辑：吴昌南

欢迎订阅 2020年

《当代财经》《江西财经大学学报》

The image shows two magazine covers side-by-side. The left cover is for 'Contemporary Finance & Economics' (CFE) with the title '当代财经' in large red characters. It includes a list of topics like '互联网、人口规模与中国经济增长：来自城市的视角' and '新《预算法》实施对地方财政透明度的影响'. The right cover is for 'Journal of Jiangxi University of Finance and Economics' (JUFE) with the title '江西财经大学学报' in large gold characters. Both covers feature the year '2020' prominently at the bottom.

主管单位：江西财经大学
主办单位：江西财经大学
编辑者：《当代财经》编辑部
出版者：当代财经杂志社
地 址：南昌市双港东大街168号
邮 编：330013
国内订阅：中国邮政集团公司全国各地分公司
国内发行：中国邮政集团公司江西省分公司
国外发行：中国国际图书贸易总公司（北京399信箱）
国外发行代号：M2496
照排制版：本社电脑制作室
印 刷：南昌航大印刷有限公司
电 话：0791-83816904(编辑室)
0791-83816907(办公室)
在线投稿网址：<http://cfe.jxufe.edu.cn>
电子邮箱：cfe@jxufe.edu.cn

(可破期订阅)

Editor-in-chief: Jiang Jin-fa
Sponsor: Jiangxi University of Finance and Economics
Edited and published by: Editorial Department of Contemporary
Finance & Economics (Add: Jiangxi University of Finance and
Economics, Nanchang 330013, P.R.China)
Distributed abroad by: International Book Trading Corporation
of China (P.O.Box 399, Beijing, China)
Website: <http://cfe.jxufe.edu.cn>
E-mail: cfe@jxufe.edu.cn

ISSN 1005-0892



0.5>



9 771005 089208

国际标准刊号 ISSN1005-0892

国内统一刊号 CN36-1030/F

邮发代号 44-61

定价 20.00元